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VIŠE OD 533.000 ZARAŽENIH U SVETU U Srbiji korona virus potvrđen kod 457 ljudi, preminulo 

sedam osoba 

Broj zaraženih u svetu od korona virusa rapidno raste iz sata u sat. U ovom trenutku obolelo je 

više od pola miliona ljudi, dok je preminulih više od 24.000. U Srbiji je do sada zabeleženo 

sedam smrtnih slučejeva, a ukupno, prema jučerašnjim podacima, ima 457 zaraženih. Nove 

informacije biće saopštene danas u 15 sati. 

Prema zvaničnim podacima, broj zaraženih korona virusom u SAD premašio je broj slučajeva u 

Kini, Italiji, Španiji, zemljama koje su do skoro bile najviše pogođene pandemijom i ovog jutra 

drastično je prešao 85.000. 

Šta znamo do sada: 

Korona virus odneo sedmu žrtvu u Srbiji 

Ukupan broj zaraženih je 457 

Broj zaraženih širom sveta premašio 533.000, preminulo je više od 24.000 ljudi 



 
 

Zaraza se raširila na 197 država i teritorija 

Pre šest dana u Srbiji proglašena epidemija, četvrta u poslednjih 50 godina 

Granice Srbije su zatvorene, ukinut je međugradski saobraćaj, a sa radom je prestao i gradski 

saobraćaj u Beogradu, osim za zaposlene koji putuju pod posebnim uslovima koridorskim 

trasama 

U Srbiji je na snazi mera zabrane kretanja od 17 do 5 sati ujutru 

Izvođenje kućnih ljubimaca u šetnju dozvoljeno je svakog dana od 20 do 21 sat, ali je predsednik 

Vučić najavio ukidanje ove mogućnosti 

Svim osobama starijim od 65 godina iz urbanih sredina, odnosno starijim od 70 godina iz 

seoskih, zabranjeno je napuštanje prostora u kojima žive 

Za njih će svake nedelje, rano ujutru od četiri do sedam časova, biti otvoreno više od 1.000 

prodavnica širom Srbije 

Najveća žarišta korona virusa u Srbiji su Beograd, Valjevo i Niš 

Srpske bolnice čuva vojska 

Ne rade predškolske, školske i visokoškolske ustanove, nastava se odvija na daljinu 

Oni koji prekrše odluku o izolaciji, moći će da budu osuđeni na zatvor od tri godine 

Svako veče u 20 časova aplauz sa terasa za naše zdravstvene radnike 

Na snagu je stupila nova mera - zatvaranje kafića i tržnih centara i zabrana okupljanja više od 5 

ljudi 

Uvedena je zabrana boravka u parkovima i na javnim površinama namenjenim za rekreaciju i 

sport 

Hala 1 Beogradskog sajma danas će primiti prve pacijente pozitivne na koronu, koji budu imali 

blagu ili nikakvu kliničku sliku 

U prethodnim danima, kao i sinoć, na Aerodrom "Nikola Tesla" stigli su avioni iz Kine sa 

medicinskim aparatima, zaštitinom opremom i ekspertima iz te zemlje 

Prvi oboleli u Srbiji je muškarac iz Subotice (43), a prvi preminuli muškarac iz Kikinde (59) 

Većina obolelih u Srbiji zarazila se od ljudi koji su došli iz Milana i Lugana 



 
 

 

 

Brnabić dočekala novu pomoć za Srbiju – "poruka solidarnosti i zajedništva" 

Još jedan avion sa medicinskom pomoći i opremom za Srbiju u borbi protiv koronavirusa sleteo 

je na beogradski aerodorom, a dočekala ga je premijerka Ana Brnabić, koja je poručila da se 

večeras šalje poruka solidarnosti i zajedništva. 

Medicinska oprema i pomoć dopremljena je iz Kine, a troškove prevoza snosi EU, dok je u 

organizaciji pomogao Razvojni program UNDP. 

Sa premijerkom opremu su na aerodromu dočekali ambasadorka Kine Čen Bo, šef Delegacije EU 

u Srbiji Sem Fabrici, stalna predstavnika UNDP u Srbiji Fransin Pikap, kao i predstavnik 

kompanije HBIS. 

"Ako mogu da kažem da postoji jedna poruka koju šaljemo večeras, to je poruka solidarnosti i 

zajedništva. Ovo je prelep primer kako svet postaje jedno u teškim vremenima", rekla je 

Brnabićeva. 

Avion je dovezao medicinsku opremu, respiratore, kličnike i transportne, zaštitnu opremu, 

maske, kao i testove za Kovid-19. 



 
 

Deo opreme kuplila je Srbija, a deo su donirale Kina i kineske privatne kompanije. 

Ambasadorka Kine Čen Bo je rekla da HBIS donira medicinski materijal i opremu koji su 

najpotrebniji u borbi protiv virusa.  

"Oni na ovaj način pokazuju svoju odgovornost prema srpskom društvu, u kojem rade i žive", 

rekla je Čen.Ona je dodala da je veoma raduje što se sve više ljudi slaže da je solidarnost 

najvažnija u borbi protiv Kovida-19. 

"Solidarnost je snaga", zaključila je ambasadorka Kine. 

Direktor kompanije "HBIS Srbija" Song Sihai je premijerki Brnabić preneo reči predsednika HBIS 

Grupe Ju Jonga, koji je poručio: "U ovom trenutku, iako se nalazim u Kini, moje srce je u 

Srbiji."Šef Delegacije Evropske unije u Srbiji Sem Fabrici izjavio je večeras da je EU sada, kada 

virus napada čitavu Ervopu i ugrožava živote ljudi i privrede država, tu da pruži podršku i 

pomogne građanima Srbije, kada je to najpotrebnije. 

"U teškim vremenima ono što je pozitivno je solidarnost svih nas da pomognemo. Za EU 

solidarnost je deo našeg DNK", rekao je Fabrici na aerodromu. 

 

 



 
 

Kisić Tepavčević za RTS: Ključ borbe protiv koronavirusa je u našim rukama 

Darija Kisić Tepavčević, zamenica direktora Instituta za javno zdravlje Milan Jovanović Batut, 
rekla je gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a da je svaki čovek u Srbiji važan u borbi protiv 
koronavirusa. Osvrćući se na trenutnu situaciju, kao i ono što nas čeka u sledećih nekoliko dana, 
dr Kisić Tepavčević je istakla da mere koje su preduzete veoma utiču na širenje epidemije.Ona 
je kazala da ne smemo biti nemi posmatrači i čekati da se virus razvija kako želi."Sva 
predviđanja koje dajemo su na osnovu iskustava drugih zemalja gde je ovaj virus ušao ranije. 
Moramo da shvatimo, kada je u pitanju ova epidemijska krivulja, njen tok, potencijalni pikovi i 
najveći brojevi obolelih, ona se ne kreće sama, a da smo mi pasivni posmatrači i da gledamo kad 
je koja nedelja i koji nas potencijalni broj obolelih očekuje", rekla je Darija Kisić Tepavčević u 
Jutarnjem dnevniku RTS-a. 

"Na njen izgled direktno utičemo mi. Ne bih išla u prognoze da će biti najteže, pa jož teže, pa 
možda malo teže. Sve isključivo zavisi od nas i svaki dan nam je pokazatelj koliko smo bili istrajni 
u borbi prethodnih dana."Još jednom je napomenula da su mere socijalnog distanciranja 
najvažnija stavka u borbi sa virusom koji je paralisao čitav svet, što u početku nije bilo lako 
implementirati. 

"Veoma je bitna jer je ključ u našim rukama. Te mere distanciranja jedni od drugih su suština 
cele borbe. Mi jesmo srdačan narod koji mnogo voli da se druži, ljubi i grli sa prijateljima. To 
sada moramo da izbegnemo ukoliko želimo da iz ovoga izađemo što pre. Ponovo napominjem, 
nismo mi pasivni posmatrači koji gledaju krivu kako se kreće iz nedelje u nedelju, nego na njen 
izgled utičemo sami."Zamenica direktora Instituta Batut kazala je i odgovorno ponašanje struke, 
ali i ljudi, značajno smanjuje rizik od rasplamsavanja epidemije. 

"U toku jučerašnjeg dana smo prijavili manji broj zaraženih nego prethodnog dana. Sam po sebi, 
jedan podatak ne znači mnogo, ali jeste ohrabrujući imajući u vidu da imamo sve više 
rezervoara i sve veći broj potencijalnih osoba koje oko sebe mogu da šire infekciju."U prve tri 
nedelje u Srbiji su zaražene tri bebe i jedna trudnica, ali se one osećaju dobro i gotovo da ne 
osećaju simptome. 

"Niko od nas nije otporan na ovaj virus, ako je prethodno došao u kontakt sa njim. Populacija 
trudnica i novorenčadi uvek pobuđuje najveću pažnju i negu kod nas. I trudnica i novorođečadi 
kod kojih je potvrđen koronavirus su testirani isključivo zato što su bili u bliskom kontaktu sa 
osobom kod koje je već bila potvrđena infekcija. Oblici kliničkog ispoljavanja su bili neznatni i u 
nekom drugom vremenskom periodu, ne bi se radila nikakva testiranja. Po pravilu, ako se deca i 
inficiraju, onda je to blagi oblik kliničkog ispoljavanja", navela je ona i dodala: 

"Populacija trudnica nam ovde pobuđuje veliku pažnju, ali je potvrđeno da, kada je u pitanju 
ova infekcija, trudnice nisu u nekom posebnom riziku nego ostali deo populacije."Na 
Beogradskom sajmu napravljen je prihvatni centar sa 3.000 kreveta koji će biti namenjem 
lakšim bolesnicima. 

"Kada su u pitanju kapaciteti za osobe kod kojih će biti potvrđen virus u narednom periodu, mi 
moramo da budemo spremni na najgore moguće scenarije. U konsultacijama i savetima kolega 



 
 

koji su došli iz Kine, rečeno nam je da moramo da budemo spremni za tako nešto. Mi se 
nadamo da nam neće biti potrebni tako veliki kapaciteti, ali kao što smo čuli prethodnih dana i, 
kao što je rekao kolega Stevanović, to nije nešto što možemo pripremiti od danas do sutra. 
Spremni smo za najgori mogući scenario sa idejom, željom i nadom da neće biti potrebe." 

Kakva je situacija na Kosovu i Metohiji? 

"U svim delovima naše zemlje obezbeđeni su svi kapaciteti za prepoznavanje bolesti i 
zbrinjavanje ovih pacijenata."Za kraj, govorila je i o osobama koje su pre epidemije došle iz 
područja koje su najteže pogođene koronavirusom i kod kojih je period inkubacije prošao ili je 
na zalasku. 

"To su bile osnovne mere strategije za borbu protiv virusa dok on još nije unesen u našu 
populaciju upućene ka putnicima iz međunarodnog saobraćaja. Sada imamo virus u populaciji i 
lokalnu transmisiju. Mere se sprovode drugačije. Kada su u pitanju osobe koje su došle iz 
različitih zemalja, svi se smatraju kao potencijalni nosioci zaraze jer nema dela zemlje u kojem 
nema ovog virusa. Te osobe jesu u samoizolaciji, ali sada svi moramo da se ponašamo kao da 
smo potencijalni rezervoari infekcije", zaključila je Darija Kisić Tepavčević u Jutarnjem dnevniku 
RTS-a. 

 

 

Dačić: Prioritet zdravstveni radnici koji se vraćaju, letovi za Berlin, Abu Dabi i Maltu 



 
 

Srpski državljani koji su u Češkoj, Americi, Portugaliji, Indiji, na Malti, apeluju na državu da im 

omogući povratak u zemlju. Šef diplomatije Ivica Dačić za RTS kaže da će prvi let biti za Berlin, 

potom za Abu Dabi i Maltu. Građani koji su na udaljenim destinacijama treba da stignu do 

najbližeg aerodroma do kojeg se organizuju letovi. 

Ministar spoljnih poslova je već rekao da gotovo i nema naših državljana zarobljenih na 

aerodromima po svetu, a ostali će u zemlju biti vraćani po prioritetima. 

"Ono što je bilo najurgentnije, mi smo to rešili. Posle današnjeg dana kada se reši začepljenje na 

granici Austrije i Mađarske i u Sloveniji, oni bi do kraja dana trebalo da se vrate, jer je 

napravljen humanitarni koridor. Sutra je let za Berlin, danas za London, drugi let za Los Anđeles 

u stvari treba da doveze opremu za zdravstvo, nije za putnike", rekao je ministar Dačić. 

A da li će biti letova za Ameriku, to je pitanje za sagledavanje šta su nam prioriteti, rekao je 

ministar. 

"Sutra ide let za Berlin i on će dovesti naše zdravstvene radnike, između ostalog. U avionu ima 

170 mesta, ne znam da li će biti skroz popunjen, ali verujem da će biti dosta zainteresovanih. U 

proseku će ići jedan let dnevno, jer svi putnici moraju da se testiraju po povratku. U narednom 

periodu, ono što smo se dogovorili sa predsednikom biće Abu Dabi, tu dolazi veliki broj naših 

turista, i moj je savet, ako mogu sa Tajlanda, Indonezije, da se približe do Abu Dabija, Dohe i 

Istanbula, to je jedini način da organizujemo prevoz", istakao je Dačić. 

Kada je reč o turistima, kako kaže ministar, i oni će biti sagledani, ali prioritet su studenti, 

zdravstveni radnici koji se vraćaju, bolesni koji se nalaze u inostranstvu i oni koji su se zatekli na 

službenom putu. 

"Mi smo imali mogućnost da prevezemo ljude iz Dohe, došlo 13 ljudi sa Balija, ali je 40 ostalo, 

trebalo je svi da dođu. Katar ervejz koji je organizovao letove nije nam se obratio, niko neće da 

vozi besplatno. Ne treba nama avion, mi nećemo ići na Tajland, ali Abu Dabi, Doha, Istanbul, 

Moskva, Pariz - to je nešto što treba raditi u narednom periodu", rekao je ministar. 

O tome odakle kreće prvi let najbolje je da se naši građani informišu preko diplomatsko-

konzularnih predstavništva u tim zemljama. 

"U narednim danima biće Abu Dabi, Berlin i Malta, ali moraju da budu svesni, nisu urgentne 

stvari, niko nije na aerodromu, reč je o ljudima koji su ostali bez posla, kao što je u slučaju 

Malte, a turisti sačekali da im prođu aranžmani. Vlada Srbije nije turistička agencija, ne možemo 

da rešavamo svaki pojedinačni problem turista u svetu, ulažemo maksimalni napor ali to mora 

da bude organizovani napor, mi ne naplaćujemo karte ", rekao je za RTS ministar spoljnih 

poslova Ivica Dačić 



 
 

 

 

Kako je VALJEVO sa svojih 90.000 stanovnika postalo žarište korona virusa u Srbiji? Sve je 

POČELO NA JEDNOJ PROSLAVI... 

Skoro polovina zaraženih korona virusom je iz Beograda, ali ako se gleda u odnosu na broj 

stanovnika, onda je Valjevo sa 46 pacijenata glavno žarište ove bolesti u našoj zemlji. 

Prestonica, naime, statistički beleži jednog obolelog na oko 10.800 stanovnika, a Valjevo ima 

jednog zaraženog na 1.200 svojih žitelja! 

- Situacija je u jednom momentu izgledala prilično dramatično, ali je ona sada pod kontrolom - 

izjavio je gradonačelnik Valjeva i komandant Štaba za vanredne situacije dr Slobodan 

Gvozdenović. 

Kako kaže, “u ovom trenutku važno je da se održi rad zdravstvenih ustanova, pre svega Opšte 

bolnice i Doma zdravlja”, ali je istakao da je “otežavajuća okolnost činjenica da je 30 zaposlenih 

u Zavodu za javno zdravlje u izolaciji, od koji su dva epidemiologa, tako da u ovom trenutku 

faktički imamo na raspolaganju samo laborante u ovoj važnoj ustanovi”. 



 
 

Gradonačelnik je u izjavi pojedinim medijima naveo da Valjevo ima problem i sa medicinskim 

kadrom, “jer od oko 500 osoba koje se u Valjevu nalaze u izolaciji, preko stotinak su zdravstveni 

radnici”. 

- Situacija nije nimalo naivna. Imamo pulmologiju koja je prilično desetkovana i ne može da radi 

u punom kapacitetu, imamo i jednu lekarku trudnicu kod koje je detektovan korona virus i 

uputili smo je u GAK “Narodni front” u Beogradu. Dom zdravlja je u danu primio 30 novih 

medicinskih sestara. Nemate lekara na birou. Nemate lekara na raspolaganju tek tako – izjavio 

je Gvozdenović, dodajući da valjevska bolnica funkcioniše kao u ratnim uslovima i da se primaju 

samo hitni slučajevi. 

Svi se, međutim, s punim pravom, pitaju zašto je baš Valjevo postalo žarište korona virusa. Kako 

je ranije obelodanio predsednik Srbije Aleksandar Vučić, virus je u Beograd i Kikindu stigao iz 

Milana, u Niš iz Lugana, a u Čačak iz Nemačke. 

Na pitanje kako se dogodilo da Valjevo postane žarište korone, gradonačelnik je objasnio da su 

postojala “dva izvora širenja infekcije”. 

- Imali smo jednu privatnu proslavu, jedne privatne firme na kojoj je jedan od gostiju, koji je 

došao sa strane, da li je on iz Niša ne želim da licitiram, i koji je turistički vodič, doneo infekciju i 

odatle je sve krenulo. Bilo je tu zdravstvenih radnika, lekara koji izgleda nisu bili dovoljno 

oprezni. Drugi izvor je jedan sveštenik iz Valjeva koji je došao iz Italije pre donošenja 

karantinskih mera za putnike iz inostranstva i koji je takođe zaražen i na lečenju je u Beogradu – 

izjavio je nedavno za lokalne medije gradonačelnik Valjeva. 

Po saznanjima “Blica”, na činjenicu da je Valjevo postalo žarište zaraze korona virisom, uticali su 

još neki detalji. 

- Spomenuta proslava firme na kojoj je bilo oko 70 ljudi, održana je 29. februara u jednom 

ugostiteljskom objektu u selu Lelić. Na njoj je bilo gostiju ne samo iz Valjeva, nego i Beograda, 

Niša i Kragujevca. Činjenica je da su prva trojica Valjevaca kod kojih je potvrđen korona virus bili 

ili gosti na toj proslavi ili su kontakti gostiju, ali ne može se sa sigurnošću tvrditi ko je donosilac 

virusa. Pogotovo jer su pojedini gosti u Lelić došli sa proslave punoletstva u jednom restoranu 

na periferiji Valjeva na kojoj je, opet, bilo par gostiju iz inostranstva. Činjenica je, na žalost, da je 

preko tih ljudi ili njihovih kontakta virus ušao i u Dom zdravlja i u bolnicu – objašnjavaju 

zdravstveni izvori “Blica”. 

Prema njihovim rečima, druga izvesna grana unosa virusa jeste sveštenik koji, međutim, nije 

putovao u Italiju, nego je vodio grupu vernika na pokloničko putovanje na Eginu, “ali se ne može 

utvrditi da li je on donosilac ili je zaražen od nekog drugog tokom putovanja”. 



 
 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić najavio je specijalne mere za Valjevo, Beograd i Niš. 

- Nadam se da toga neće biti u Valjevu, da nismo došli do tog nivoa da bude blokada grada ili da 

policijski čas bude produžen. Nadam se da neće, ali moramo da shvatimo da je đavo odneo šalu 

i da socijalnu komunikaciju smanjimo na minimum minimuma – izjavio je gradonačelnik 

Gvozdenović, dodajući da je Dom za učenike u Poljoprivrednoj školi sa 104 mesta spreman za 

prihvat eventualno većeg broja obolelih, kao i da je spremno 100 ležaja u hotelu “Narcis”. 

Što se tiče života u samom gradu, dok se čeka na uvođenje novih mera, on se i danas odvijao 

kao i od početka vanrednog stanja. Trgovine i apoteke su otvorene, ali bez većih gužvi kojih, s 

druge strane, danas ima najviše pred glavnom poštom i bankomatima, s obzirom na isplatu 

penzija. 

- Ako dođe do stavljanja grada u potpuni karantin, najveće pitanje je kako će se snabdevanje 

životnim namirnicama odvijati, dok smo, čini mi se, na ponašanje u uslovima vanrednog stanja, 

od čekanja da se uđe u prodavnicu do izbegavanja druženja i zatvaranja u sopstveni dom, već 

navikli. Praktično me brine samo kako ćemo nabavljati hranu jer mi nismo želeli da stvaramo 

velike zalihe, a mera da se ceo grad izoluje kako bi se obavilo masovno testiranje i pozitivni na 

virus odvojili, po meni može da bude samo bolja za sve nas – kaže Valjevka Slavica Ž. 

Po rečima Srđana V, najveća briga je i dalje aktuelna nestašica zaštitnih maski, rukavica, 

dezinfekcionih sredstava i antibakterijskih gelova u apotekama. 

- Nisam ubeđen da će eventualni policijski čas trajati 24 sata, jer ljudima na neki način mora biti 

omogućeno da odu do prodavnice, bar po hleb i mleko. Što se tiče zaštitnih sredstava apsolutno 

nemam ideju šta raditi, jer imam samo jedan par rukavica i jednu masku. Prijateljica iz Ljiga, 

koja je i pre epidemije imala zalihe toga želela je da mi pošalje, ali joj je brza pošta saopštila da 

danas ne voze za Valjevo – kaže on. 

Generalna ocena naših drugih sagovornika, povodom najave o novim merama za jedno od tri 

najveća žarišta zaraze u Srbiji, jeste briga što se malo ili nimalo zna o tome ko je zaražen i da 

broj obolelih nije drastično veći. 

Konačno, iz grada na Kolubari stiže i jedna pozitivna vest. Naime, “Blic” je telefonski kontaktirao 

jednog od prvih zaraženih Valjevaca, koji se sa dvojicom sugrađana već dve sedmice nalazi na 

lečenju na Infektivnoj klinici u Beogradu. On nam je u telefonskom razgovoru naveo da se sva 

trojica Valjevaca, koji su prvi hospitalizovani, dobro osećaju, te da su im juče urađeni testovi koji 

su pokazali da više nemaju korona virus. 



 
 

 

 

HALO, DOKTORE... U domovima zdravlja se primaju samo HITNI SLUČAJEVI, dok se sve ostalo 

obavlja TELEFONOM 

Svi smo dobili preporuke kako treba da funkcioniše postupak kada sumnjate na korona virus. 

Međutim, ne treba zaboraviti da pored novog opasnog virusa postoje i druge bolesti i pregledi 

koji su se svakodnevno obavljali u domovima zdravlja. Oni uglavnom normalno rade, ali 

pacijenti sada više zovu i sve što mogu reše preko telefona. 

Dakle, kada je reč o domovima zdravlja u celoj Srbiji svi lekari su se prešaltali na rad preko 

poziva, ali svakodnevno im dolaze i redovni pacijenti, jer svaki dom zdravlja ima odvojen 

objekat za bolesnike sa respiratornim tegobama, pa bojazni da će se neko zaraziti nema. 

Ministarstvo zdravlja je dalo i brojeve telefona za sve sve domove zdravlja na koje mogu da se 

jave pacijenti. 

Beograd 

- Svakog dana primamo veliki broj poziva. U timovima su pored lekara opšte prakse i ginekolozi, 

ali i mnogi drugi lekari. Mi pacijentima dajemo savete i sugestije za lekove kako da ih koriste, a 



 
 

sve što nije hitno zamolimo pacijenta da sačeka da prođe epidemija koja je na snazi - objašnjava 

za "Blic" lekar opšte prakse u Domu zdravlja "Zvezdara" Branka Grujić. 

Doktorka nam pojašnjava i proceduru: 

- Pacijenti se jave svom lekaru ili na opšti broj za dom zdravlja i onda se procenjuje njihovo 

stanje ko je primaran, a ko ne. Dobili smo preporuke koji slučajevi ipak treba da dođu hitno u 

dom zdravlja nakon poziva. To su bolovi u grudima, povišen pritisak, krvarenja kod trudnica i 

slična akutna stanja - priča nam doktorka, pojašnjavajući da kol centri domova zdravlja rade do 

18 sati. 

Kada dođu u Dom zdravlja dočekuje ih medicinska sestra koja vrši trijažu, nakon čega se oni 

dalje upućuju izabranom lekaru. Sve mere su ispoštovane i svi se trude da u jednom trenutku ne 

bude mnogo pacijenata na istom mestu, te da se prati pravilo rastojanja. 

Najveći broj ljudi koji zovu su penzioneri koji su zabrinuti i pitaju za lekove, ali kako kaže 

doktorka Grujić lekari im savetuju da ostanu kod kuće, e-recepti su produženi, tako da samo u 

hitnim stanjima treba da se zapute u zdravstvene centre. 

Lekari imaju organizovane smene i dežurstva, nakon čega imaju slobodne dane budući da su 

pozivi od kada je počela cela situacija sa korona virusom značajno povećali. 

Kragujevac 

Sve ambulante u centru Šumadije rade u uobičajenom radnom vremenu, od 7.00 do 18.00 sati, 

a jedina razlika zbog vanrednog stanja je to što se telefonskim putem prepisuju terapije i 

recepti. Kako saznajemo u Domu zdravlja, normalno se obavljaju sva neophodna snimanja, a 

radi i pedijatrijska ambulanta. 

Redovna vakcinacija dece se obavlja bez zastoja. Cilj je da se izbegava svaki nepotrebni dolazak 

kod lekara direktno, a to i građani poštuju, pa većinu konsultacija obavljaju putem telefona. 

Dom zdravlja Кragujevac je danas obavestio svoje sugrađane da od 25. marta 2020. godine 

ambulanta za febrilna stanja i respiratorne infekcije dežura 24 časa. Svi pacijenti sa povišenom 

temperaturom i znacima gripa (respiratorne infekcije) javljaju se u ovu ambulantu. Ona je 

smeštena u zgradi ATD-a (pratiti uputstva na kapiji i na objektu). Brojevi telefona ambulante su 

034 6 370 020, 064 865 84 04, 064 865 84 06 i 069 323 91 32. 

Takođe, u cilju smanjenja stope anksioznosti i depresije u uslovima socijalne izolacije, a u vezi sa 

virusom COVID-19, otvorene su telefonske linije za pružanje psihosocijalne podrške svim 

građanima kojima je ovakva pomoć potrebna. 



 
 

Telefoni za psihosocijalnu pomoć građanima su: 034-500-100 (7.00 -18.00), 069-323-91-22 

(7.00 -20.00), kao i posebni telefoni za decu i mlade: 063 108-28-82 (7-13.30) i 069-323-90-02 

(13.30 – 20.00) 

Putem navedenih brojeva telefona stručna lica će savetodavnim radom sa svim 

zainteresovanim licima (osobama u izolaciji i karantinu, porodicama zaraženih osoba, 

zdravstvenim radnicima i saradnicima) i pružanjem podrške, kao i adekvatnih informacija o 

načinima prevazilaženja stresa i anksizonosti doprineti očuvanju mentalnog zdravlja u uslovima 

epidemije i vanrednog stanja. 

Novi Sad 

Svi navedeni brojevi novouspostavljenih kol centara i ambulante za respiratorne infekcije Doma 

zdravlja "Novi Sad", na koje građani mogu dobiti sve informaciju u vezi sa virusom covid-19, 

biće od danas na raspolaganju 24 sata. 

Od ponedeljka svi doktori novosadskog Doma zdravlja pozivaju pacijente kojima su izabrani 

lekari, redom kako su sa njima potpisivali ugovore, kako bi ih ohrabrili i ponudili pomoć. Do 

sada, su pozvali blizu 7.000 pacijenata. Ovim gestom kako kažu žele da podsete sugrađane da su 

tu za njih. 

Za vreme vanrednog stanja svi preventivni pregledi i skrininzi u ovoj ustanovi su obustavljeni. 

Kontrole koje su ranije zakazane, a da nisu neophodne, otkazane su. Dijagnostički pregledi koji 

su ranije zakazani mogu da se rade, dok se skrininzi mamografije otkazuju preko RTG službe. 

INR kontrole svedene su na racionalnu, neophodnu meru, kao i sve kontrole koje nisu 

vremenski niti simptomatski uslovljene. Hronični bolesnici ne moraju dolaziti u ambulantu već 

terapiju mogu dobiti pozivom svog izabranog lekara koji će elektronski recept poslati u apoteku. 

Niš 

Stomatolozi u Nišu u državnim institucijama primaju samo hitne pacijente, dok privatnici 

uglavnom ne rade. 

U niškom Domu zdravlja radno vreme je od 7 do 18 časova, ali su telefonske linije otvorene od 

18 časova do 7 ujutru za svaki vid saveta. Sve informacije u vezi sa pregledima mogu se dobiti 

putem telefona koji se nalazi na sajtu niškog Doma zdravlja. 

Kako lekari u Nišu objašnjavaju, hitni slučajevi ni u jednoj zdravstvenoj instituciji ne čekaju, već 

se odmah zbrinjavaju u skladu sa organizacijom. 

Kraljevo 



 
 

Iz Doma zdravlja u Kraljevu, kažu da će se odrasli pacijenti sa povišenom temperaturom sa ili 

bez simptoma suvog kašlja ili nedostatka vazduha, javljati na pregled u ambulantu "Centar", 

Ulica cara Lazara u Kraljevu, bez obzira na izabranog lekara. Radno vreme ambulante je svakog 

dana od 7 do18 časova. 

Pedijatri Doma zdravlja Kraljevo, pored redovnog rada, dežuraće u svojim prostorijama svakoga 

dana od 18 do 22 časa. 

Za izdavanje potvrde o kretanju lica koja neguju nepokretne pacijente dva puta dnevno, za 

period zabrane kretanja od 17 do 19 časova, građani se mogu javiti se na telefon 301-776 ili u 

prostorijama Službe za kućnu negu i lečenje DZ Kraljevo i to u periodu od 12.30 do 13.30 

časova. 

Bor 

U borski Dom zdravlja primaju se pacijenti kod kojih je neki hitan slučaj, trudnice, onkološki 

pacijenti, hronični pacijenti sa pogoršanjem osnovne bolesti i lica sa posebnim potrebama. 

Nepokretni pacijenti i pacijenti starije životne dobi preko 65 godina zbrinjavaju se po 

indikacijama od strane Službe za kućno lečenje i negu, preko koje će dobiti ordinirajuću terapiju. 

Služba za zaštitu predškolske i školske dece prima pacijente po uobičajenom režimu, 

vakcinisanje se obavlja prema već utvrđenim procedurama, a po uobičajenom protokolu rade i 

Služba za zdravstvenu zaštitu žena i Služba stomatološke zdravstvene zaštite . 

Služba hitne medicinske pomoći radi sa pojačanim ekipama. 

Specijalističke ambulante rade po sledećem režimu: hirurgija, ortopedija i urologija- previjanja, 

zamene katetera, pregledi akutnih hirurških stanja, ambulanta za očne bolesti i neurološka 

ambulanta- hitna stanja po pozivu dežurne sestre, ambulanta psihijatrije - prijem pacijenata kod 

kojih je došlo do pogoršanja osnovne bolesti, kao i davanje redovne terapije, a na poziv dežurne 

sestre. Internističke ambulante rade od 7-15 sati, služba fizikalne medicine obavlja započetu 

terapiju, ostalo se odlaže dok služba medicine rada obavlja sistematske preglede po ustaljenom 

režimu. 

Seoske ambulante rade po ustaljenom rasporedu, ali samo za: hitne slučajeve, trudnice, 

onkološke pacijente, lica sa posebnim potrebama. 

Pacijenti sa povišenom telesnom temperaturom i akutnim respiratornim tegobama javljaju se 

isključivo u prostorije ambulante „Rudar“, u vremenu od 7 do 16 časova. Pacijenti koji se 

redovno leče u toj ambulanti, shodno potrebama, su preusmereni na Dom zdravlja. 



 
 

Dom zdravlja Bor radi od 7 do 18 sati dok ambulanta Rudar i Služba za hitnu medicinsku pomoć 

rade 24 časa. 

Subotica 

U Subotici je zatvorena Studentska ambulanta, dok većina ostalih radi po skraćenom radnom 

vremenu do 18 časova. 

Bez obzira na policijski čas koji počinje u 17 sati, lekari i medicnsko osoblje rade do 18 časova. 

Novi Pazar 

Za sve pacijente koji imaju povišenu temperaturu i simptome slične gripu, poput dugotrajnog 

kašlja i teškog disanja, obezbeđena je posebna ambulanta u medicini rada novopazarskog Doma 

zdravlja. 

To je učinjeno kako bi se osobe sa febrilnim stanjem odvojili od onih sa drugim tegobama koji 

će nastavljati da dolaze kod svojih izabranih lekara ili će se javljati Hitnoj pomoći. 

- Ambulanta je dostupna svim pacijentima sa tim simptomima, bez obzira ko im je izabrani lekar 

ili im je zdravstvena knjižica overena ili ne. Molim ih da se javljaju toj ambulanti, a da ne idu na 

opštu praksu ili u Hitnu pomoć – kaže direktor Doma zdravlja Ervin Ćorović. 

Na sajtu Doma zdravlja objavljeni su brojevi telefona svih izabranih lekara, pa ih pacijenti, u 

toku radnog vremena, mogu pozvati i dobiti sve neophodne informacije. 

Zbog novonastale situacije promenjen je režim rada Dečijeg dispanzera koji će raditi od sedam 

do 18 časova, dok će u starom školskom dispanzeru, od 18 do 22 časa, dežurati po jedan lekar i 

medicinska sestra za hitne slučajeve. 

Užice 

Dom zdravlja u Užicu, zbog novonastale situacije, radi do 18 sati, sa tim što Izolacioni centar 

radi 24 sata, kao i Hitna pomoć i Dispanzer za majku i dete. 

Na ulazu u užički Dom zdravlja vrši se trijaža pacijenata, odnosno oni sa respiratnotnim 

problemima i temperaturom, kao mogućim simptomima korona virusa, upućuje se na pregled u 

izolacioni centar koji je smešten u antituberkuloznom dispanzeru. 

Na pregled kod izabranih lekara sa trijaže se šalju samo hitni slučajevi, onkološki pacijenti i 

trudnice, dok se ostali vraćaju kućama. Pacijenti bez povišene temperature i oni koji su došli na 

kontrole se vraćaju kućama. Produžetak terapije radi podizanja lekova u apotekama vrši se 

telefonskim putem. 



 
 

 

 

Dom zdravlja NovI Sad počinje testiranje na korona virus 

NOVI SAD - Dom zdravlja u Novom Sadu prvi je dom zdravlja u Srbiji koji će od danas početi da 

radi testiranje pacijenata sumnjivih na korona virus, izjavio je direktor Doma Veselin Bojat. 

On je za TV Prva rekao da su zaposleni u dva respiratorna centra i trećem respiratornom centru 

namenjenom za decu Domam zdravlja bili nekoliko dana u Institutu za javno zdravlje Vojvodine 

gde su obučeni kako se uzima bris u slučaju sumnje na zarazu COVID-19. 

"Ne treba građani sad da pohrle u resporatorne centre. Radiće se testiranje kod osoba koje su 

ranije bile proglašavane sumnjivim ili vrlo verovatno zaraženim", rekao je Bojat. 

Naveo je i da je Dom zdravlja Novi Sad od ponedeljka intenzivirao telefonsku komunikaciju sa 

građanima, pa su tako od ponedeljka do danas lekari obavili više od 14.000 poziva. 

Takođe je rekao da je služba ginekologije ove nedelje pozvala sve trudnice i proveravala kakvo 

je njihovo stanje i da li možda ima nekih promena u odnosu na prethodni pregled. 

Bojat je dodao da su to isto radili i drugi lekari Doma zdravlja Novi Sad, a sve u cilju da građani 

ostanu kod kuće. 



 
 

"Naš zadatak je da za pacijente budemo na raspolaganju 24 sata", rekao je Bojat i naveo da je 

Dom zdravlja Novi Sad dobio 150 mobilnih telefona, tako da svaka ordinacija pozive može da 

primi na mobilne telefone u slučaju da su fiksni telefoni zauzeti. 

 

 

KCV spreman za sve situacije, u "Betaniji" od početka epidemije rođeno 426 beba 

NOVI SAD - I Klinički centar Vojvodine (KCV), i sve druge zdravstvene ustanove u AP Vojvodini, 

raspolažu dovoljnim količinama zaštitne opreme za borbu protiv epidemije korona virusa, 

izjavila je danas direktorka tog centra prof. dr Edita Stokić. 

"KCV je još na početku epidemije u Kini, u svom planu rada predvideo nabavku zaštitne opreme 

neophodne za takve situacije, pa smo bili spremni kada je ona počela i kod nas. U toku je i 

redovno snabdevanje potrebnim materijalom i zaštitnom opremom i na nivou našeg centra, ali i 

na nivou cele AP Vojvodine", naglasila je ona. 

Ona je dodala da KCV ima i jasnu strategiju funkcionisanja u slučaju obolevanja još većeg broja 

građana od korona virusa. 

"Imamo precizan plan proširivanja kapaciteta, stručan kadar i dovoljnu količinu medicinske 

opreme koju zahteva takva epidemiološka situacija", rekla je direktorka KCV. 

Prema njenim rečima, mere zaštite od obolevanja i širenja korona virusa striktno se primenjuju 

na svim klinikama KCV koje, i u novonastalim okolnostima, obavljaju svoju funkciju. 



 
 

"Na našoj Klinici za ginekologiju i akušerstvo je, tako, od 6. marta kada je u našoj zemlji 

registrovan prvi slučaj korona virusa, rođeno 426 beba", precizirala je. 

Ona je podsetila da se, u ovom trenutku, na Klinici za infektivne bolesti KCV od korona virusa 

leči 14 pacijenta zaraženih korona virusom, od čega se četiri, zbog teškog opšteg stanja, nalaze 

na mehaničkoj ventilaciji. 

"S obzirom na prirodu bolesti, multidisciplinarni tim lekara i drugog osoblja KCV kod svih 

pacijenata sprovodi kontinuirani dvadesetčetvoročasovni monitoring njihovih vitalnih 

parametara", zaključila je ona. 


